



THE HONG KONG
POLYTECHNIC UNIVERSITY
香港理工大學

School of Professional Education
and Executive Development
專業進修學院

SPEED

PolyU
SPEED

2026/27

September 2026
Entry

2026年
9月
開學

Degree
Awarded by
PolyU
學位由理大
頒授

Nurturing Healthcare Management Leaders
to Lead Sustainable Development
培育醫療管理領袖 引領可持續發展

Master of Science in Health Services Management

(full-time/part-time)

醫療服務管理
理學碩士

(全日制 / 兼讀制)

- **Addressing Global Healthcare Challenges:**

Master the latest management skills and knowledge to tackle challenges such as an aging population and chronic disease management, creating a sustainable healthcare system

應對全球醫療挑戰－掌握最新管理技能及知識，應對老化人口及慢性病管理等挑戰，創建可持續的醫療系統

- **Enhancing Leadership Abilities:** Provide diverse training and resources to strengthen the leadership and management capabilities of healthcare administrators, ensuring reliable and appropriate services

全面提升領導能力－提供多元化培訓和資源，增強醫療管理人員的領導和管理能力，以確保可靠及適切的服務

- **Become a Health Services Management Specialist:** Graduates can hold senior positions in public and private hospitals and healthcare-related institutions, including healthcare managers and hospital administrators

成為醫療服務管理專才－畢業生可在公私營醫院及醫療相關機構擔任高級職位，包括醫療保健經理及醫院行政人員

Programme Basic Information 課程基本資料

Normal Duration: 1 year (Mixed-mode Full-time) / 2 years (Mixed-mode Part-time)

修讀年期：1年（混合模式全日制） / 2年（混合模式兼讀制）

Tuition Fee: HK\$201,190

學費：港幣201,190元

Commencement Date: September 2026 Entry

開課日期：2026年9月開學

Programme Structure 課程結構

Students are required to complete 11 subjects in a total of 31 credits with satisfactory results as well as passing an e-learning course (non-credit bearing) to fulfil the National Education Requirement in order to obtain a master's degree.

學生需要完成11個科目合共31個學分，取得滿意成績，並需於一科電子學習科目（非學分）取得合格成績，以滿足國民教育要求，方可取得碩士學位。

Compulsory Subjects (All 7 subjects; 3 credits each unless otherwise specified)

必修科目（全部7科目，每科3學分，另有規定除外）

- | | |
|---|---|
| • Academic Integrity and Healthcare Ethics (1 credit學分) | • Health Economics |
| • Artificial Intelligence and Digital Health | • Healthcare Facility and Operations Management |
| • Crisis and Disaster Management | • Laws and Ethics in Healthcare |
| | • Marketing and Management for Entrepreneurs |

Elective Subjects[#] (Any 4 subjects; 3 credits each)

選修科目[#]（任何4科目，每科3學分）

- | | |
|--|---|
| • Advanced Intelligent Buildings | • Indoor Environment Quality |
| • Advanced Leadership and Strategic Management in Healthcare | • Preventive Care and Health Promotion |
| • Epidemiology and Community Health | • Project and Human Resources Management |
| • ESG in Healthcare | • Quality Assurance and Safety in Healthcare Management |



[#] Offering of any elective subjects is subject to sufficient enrolment. 每科選修科必須有足夠報讀人數才會開辦。

Career Prospects 就業前景

Graduates of this programme will enjoy excellent career prospects with extensive career opportunities in health services management. They can assume executive roles in the Hospital Authority and its 43 public hospitals, the Department of Health, 13 private hospitals, medical and dental groups, pharmaceutical companies, biotechnology companies, medical equipment and suppliers, healthcare facility projects, teaching and research, as well as community healthcare in particular. Positions may include healthcare managers, hospital administrators, executive officers, programme officers, health information and records managers, and Chief Medical Executives of private healthcare facilities. The need for professional managers is evident in the healthcare services provision that is expected to be further developed and expanded through the "new" district health centres across the city.

本課程畢業生的職業發展前景亮麗，在醫療服務管理領域有廣泛的就業機會。他們可在醫院管理局及其轄下43間公立醫院、衛生署、13間私立醫院、醫療和牙科集團、製藥公司、生物技術公司、醫療設備供應商、醫療設施項目、教學和研究等行業擔任執行職務，特別是社區醫療。職位包括醫療保健經理、醫院行政人員、行政主任、項目主任、健康資訊和記錄經理、以及私營醫療機構的首席醫務主任。隨著新的地區康健中心成立，醫療保健服務進一步發展，將帶動對專業管理人員的需求。

Entrance Requirements 入學要求

Holders of a recognised bachelor's degree, or an equivalent qualification in health care, social and related services.

Non-degree applicants with professional recognition or work experience at the supervisory level in health care, social and related services, of five years standing, will also be considered for admission.

For details of entrance requirements, please visit the programme webpage.

持有認可的醫療保健、社會及相關服務學士學位或同等學歷。

未持有學士學位但在醫療保健、社會及相關服務領域具備專業認可或五年管理階層工作經驗的申請人亦會被考慮。

入學要求詳情，請瀏覽課程網頁。

**For more information,
please contact:
想了解更多，請聯絡：**

Programme Leader 課程統籌

Prof. Ben Fong 方玉輝教授

MBBS, MPH (Syd.); DOM, DFM (C.U.H.K.); FHKCCM; FHKAM (Community Medicine);
Specialist in Community Medicine

☎ 3746 0703 ✉ ben.fong@cpce-polyu.edu.hk

Enquiries 查詢

☎ 3746 0900 ✉ cpce.ar@cpce-polyu.edu.hk

PolyU West Kowloon Campus 香港理工大學西九龍校園

9 Hoi Ting Road, Yau Ma Tei, Kowloon, Hong Kong

香港九龍油麻地海庭道9號

The School reserves the right to update the contents of this programme brochure and to change or withdraw programmes or subjects described here.
學院有權更改此課程單張內容或撤銷此單張所述課程或科目。



HK.PolyUSPEED



polyu_speed



polyu-speed



polyu-speed

Programme Details 課程詳情

